

National Health and Welfare: R.J. Allen. *From the Department of Finance*: H. Hanes and L. Campbell. *From the Department of Insurance*: W. Riese. *From the Status of Women*: S. Sheehan.

The Committee resumed consideration of its Order of Reference dated Tuesday, March 1, 1983 relating to proposals for the reform of the Canadian retirement income system contained in the Government of Canada's paper "Better Pensions for Canadians". (See *Minutes of Proceedings, Tuesday, March 17, 1983, Issue No. 1.*)

The witnesses made statements and answered questions.

At 12:35 o'clock p.m., the Committee adjourned until 3:30 p.m. this day.

AFTERNOON SITTING

(10)

The Special Committee on Pension Reform met *in camera* at 3:35 o'clock p.m. this day, the Acting Chairman, Mr. Ted Miller, presiding.

Members of the Committee present: Miss MacDonald (*Kingston and the Islands*) and Mr. Miller.

In attendance: F. Lacasse, M.J. Morton, M.C. Wolfson, Research Associates; P. Mason, P.C. Research; K. Stotsky, N.D.P. Research; J. Parr, Special Assistant.

Witnesses: From the Economic Council of Canada: P.M. Cornell, M.J. Daly and K.A. Patterson.

The Committee resumed consideration of its Order of Reference dated Tuesday, March 1, 1983 relating to proposals for the reform of the Canadian retirement income system contained in the Government of Canada's paper "Better Pensions for Canadians". (See *Minutes of Proceedings, Tuesday, March 17, 1983, Issue No. 1.*)

The witnesses made statements and answered questions.

At 5:35 o'clock p.m., the Committee adjourned to the call of the Chair.

THURSDAY, APRIL 21, 1983

(11)

The Special Committee on Pension Reform met at 4:45 o'clock p.m. this day, the Chairman, Mr. Douglas Frith, presiding.

Members of the Committee present: Mrs. Beauchamp-Niquet, Mr. Dantzer, Mr. Frith, Miss MacDonald (*Kingston and the Islands*), Mr. MacLellan, Mrs. Miller, Mr. Reid (*St. Catharines*) and Mr. Weatherhead.

In attendance: F. Lacasse, M. Mendelson, M.J. Morton, M.C. Wolfson, Research Associates; M. Hatfield, P.C. Research; K. Stotsky, N.D.P. Research; J. Parr, Special Assistant; P.C. Dobell, Adviser.

Appearing: The Honourable Monique Bégin, Minister of National Health and Welfare.

nationale et du Bien-être social: R.J. Allen. *Du ministère des Finances*: H. Hanes et L. Campbell. *Du Département des assurances*: W. Riese. *De la Condition féminine*: S. Sheehan.

Le Comité reprend l'étude de son ordre de renvoi du mardi 1^{er} mars 1983 portant sur les propositions de réforme du système canadien de revenu de retraite contenues dans le document du gouvernement du Canada intitulé «De meilleures pensions pour les Canadiens». (Voir *procès-verbal du mardi 17 mars 1983, fascicule n° 1.*)

Les témoins font des déclarations et répondent aux questions.

A 12h35, le Comité suspend ses travaux jusqu'à 15h30.

SÉANCE DE L'APRÈS-MIDI

(10)

Le Comité spécial sur la réforme des pensions se réunit aujourd'hui à huis clos à 15h35 sous la présidence de M. Ted Miller (président suppléant).

Membres du Comité présents: M^{lle} MacDonald (*Kingston et les Îles*), M. Miller.

Aussi présents: F. Lacasse, M.J. Morton, M.C. Wolfson, associés à la recherche; P. Mason, Service de recherche P.C.; K. Stotsky, Service de recherche N.P.D.; J. Parr, adjoint spécial.

Témoins: Du Conseil économique du Canada: P.M. Cornell, M.J. Daly et K.A. Patterson.

Le Comité reprend l'étude de son ordre de renvoi du mardi 1^{er} mars 1983 portant sur les propositions de réforme du système canadien de revenu de retraite contenues dans le document du gouvernement du Canada intitulé «De meilleures pensions pour les Canadiens». (Voir *procès-verbal du mardi 17 mars 1983, fascicule n° 1.*)

Les témoins font des déclarations et répondent aux questions.

A 17h35, le Comité suspend ses travaux jusqu'à nouvelle convocation du président.

LE JEUDI 21 AVRIL 1983

(11)

Le Comité spécial sur la réforme des pensions se réunit aujourd'hui à 16h45 sous la présidence de M. Douglas Frith (président).

Membres du Comité présents: M^{me} Beauchamp-Niquet, M. Dantzer, M. Frith, M^{lle} MacDonald (*Kingston et les Îles*), M. MacLellan, M. Miller, M. Reid (*St. Catharines*) et M. Weatherhead.

Aussi présents: F. Lacasse, M. Mendelson, M.J. Morton, M. C. Wolfson, associés à la recherche; M. Hatfield, service de recherche P.C.; K. Stotsky, service de recherche N.P.D.; J. Parr, adjoint spécial, P.C. Dobell, conseiller.

Comparaît: L'honorable Monique Bégin, ministre de la Santé nationale et du Bien-être social.